

Firstly there is the mega project run by CDG Development on the Marina located between the harbour and the Great Hassan II Mosque. Situated close to the Medina - the beneficiary of a massive rehabilitation project - this potential tourist draw plans to cover 448.000 square metres and includes 7 seafront hectares with top end residences, office space, shopping centres, a conference hall, luxury hotels, a marina, plenty of green spaces and a 1,500 metre long walkway etc. The same story goes for AnfaPlace - a key tourist orientated venture that aims to improve the seafront esplanade and includes the largest shopping centre in North Africa Morocco Mall and the new railway station at Casa-Port. Add to these key projects the revamping of the leisure park at Sindibad, improvements to Arab League Park and construction works at Casablanca's big theatre. And let's not forget the major project aiming to implement improvements to the site of the former airport at Casa-Anfa either.

With all projects on the go it could be said that Casablanca has plenty on its plate. The city continues to be cosmopolitan and on a large scale to boot.

D'abord le méga projet mené par la CDG Développement, la Marina, situé entre le port et la Grande Mosquée Hassan II. Placé à proximité de la médina qui fait l'objet d'un vaste programme de réhabilitation, ce pôle touristique prévoit 448.000 m² construits dont 7 hectares gagnés sur la mer, avec logements haut standing, plateaux de bureaux, zones shopping, palais des Congrès, hôtels de luxe, port de plaisance, espaces verts, promenade verte longue de 1.500 m etc. Il en est de même d'Anfaplace, grand projet touristique entrant dans le cadre de l'aménagement de la Corniche, de Morocco Mall, plus grand centre commercial d'Afrique du Nord et de la nouvelle gare ferroviaire de Casa-Port.

Accompagnent ces grands projets le réaménagement d'un parc loisirs sur le site Sindibad, la réhabilitation du Parc de la Ligue Arabe et la construction du grand théâtre de Casablanca. Sans oublier l'immense projet d'aménagement de l'ancien site de l'aéroport de Casa-Anfa.

Avec tous ces projets, Casablanca semble faire les bouchées doubles, tout en restant fidèle à son cosmopolitisme, qui rime bien avec gigantisme.